
 

 

Til Folketinget – Miljø- og Fødevareudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 1 af 5. januar 2023 (alm. del). Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Carl Valentin (SF). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Mette Kildegaard Graversen 

  

2. februar 2023 
J.nr. 2023 - 1224 

 

Offentligt
MOF Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1

Miljø- og Fødevareudvalget 2022-23 (2. samling)



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, om og i så fald hvordan plastikposer brugt til udbringning 

ved online køb af dagligvarer hos f.eks. Føtex eller Nemlig.com er omfattet af enten pla-

stikposeafgiften eller lignende afgifter? 

 

Svar 

Visse bæreposer er omfattet af afgiftspligten efter emballageafgiftsloven. Baggrunden for 

emballageafgiften er, at afgiften som helhed skal medvirke til at nedbringe affaldsmæng-

derne og skabe incitament til at bruge mindre emballage.  

 

Emballageafgiften for bæreposer er vægtbaseret og omfatter poser af papir og plast mv., 

hvor posen har en given størrelse og er med hank. Der er som hovedregel afgiftspligt for 

de typer poser, der med rimelighed kan erstattes af stofposer, bærenet, tasker og lignende.  

 

Det er derfor ikke muligt at svare entydigt på, om de nævnte poser er omfattet af afgifts-

pligten efter emballageafgiftsloven, da det afhænger af posens udseende og udformning, 

hvorvidt den er omfattet af afgiftspligten. 
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